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Vážení spoluobčané, 

podzim, jedno ze čtvera ročních období, o němž Ottův slovník naučný mimo jiné říká, že je to doba mezi létem a zimou, kdy 
počasí bývá zpočátku trvalé a teplé, později však proměnlivé, sychravé a vlhké, a že se mu říká jeseň. Podzim má svoji atmosféru, 
vůni, jedinečnost. Jedni jej milují, druzí by jej nejraději zrušili. Jistě, každé roční období má své příznivce a odpůrce. Ale podzim 
rozděluje tyto dvě skupiny až zásadně. 

Nedávno jsem četl anketu, kde otázka zněla: „Máte rádi podzim?“ Větší část lidí odpověděla „ne“, menší „ano“, ale možnost „je 
mi to jedno“ zakroužkoval jen málokdo. Jen velmi málo odpovídajících nemělo na tuto otázku nevyhraněný názor, to znamená, že 
podzim osloví, ať už jakkoliv, téměř každého. Asi málokdo patří mezi obdivovatele chladných zářijových větrů, říjnových ranních 
mlh či listopadových plískanic a ranních mrazíků. Pokud se však zadaří a nízké mraky plují v dáli a osvítí je zapadající slunce, je to 
podívaná k nepopsání. 

 Podzim je tady, ať se nám to líbí nebo ne. Jako každé 
období má svůj smysl, má co nabídnout a není vůbec nudný. 
Přeji tedy všem čtenářům, příznivcům i odpůrcům podzimu 
příjemné prožití této části roku a žádnou dlouhou chvíli. 

Bernard Halfar, starosta obce

BLAHOPŘEJEME 
Své významné životní jubileum oslavili v měsíci červenci – září:
Červenec  Srpen
Rudolf Kočí 80 let Hildegarda Harasimová 85 let
Josef Vaňura 70 let Marie Janotová 70 let
Hildegarda Vinárková 80 let Marie Brzesková 91 let
Anna Riemlová 75 let Anděla Korpasová 85 let
Koloman Kozma 70 let Ervin Lassak 70 let
Arnoštka Bennová 70 let Jana Babijová 70 let
Bruno Duda 80 let Marie Herichová 70 let
Vladimír Bližňák 70 let Alžběta Jakšová 70 let
Anna Gargošová 85 let Felicitas Thielová 80 let
  Hedvika Dudová 91 let
Září
Gertruda Blokešová 75 let
Hildegarda Lokajová 75 let
Eliška Korzonková 85 let

Všem spoluobčanům gratulujeme a přejeme
pevné zdraví a stálou spokojenost. 
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Revitalizace obce 
Tento divný název představuje sedm samostatných staveb, které se budou rea-

lizovat v rámci jednoho projektu, pokud se nám podaří získat dotaci z Regionální 
rozvojové rady Moravskoslezska. Pokud se nám dotaci získat nepodaří, budeme 
jednotlivé stavby realizovat samostatně. Jedná se o tyto stavby:

- doplnění sítě čekáren autobusových zastávek,
 výměna stávajících zděných za prosklené 
- vybudování posezení - pergol v obci 
- výměna stávajících vývěsních skříněk u kostela
- úprava nástupu na chodníky v obci
- rekonstrukce chodníku v parku
- rekonstrukce chodníku k hlavnímu vchodu do školy
- výměna volného neizolovaného vedení veřejného osvětlení. 

Předpokládané náklady na všechny stavby jsou přibližně 6 milionů korun, 
s realizací některých staveb začneme ještě na podzim letošního roku. BH

Výsadba stromů
Každoročně na podzim provádí zaměstnanci střediska 

služeb údržbu a dosadbu stromů v katastru obce. Letos 
jsme obdrželi dotaci ze Státního fondu životního 
prostředí na dosadbu historických alejí a výsadbu nové 
zeleně v obci i podél polních cest. Celkem bude vysazeno 
přibližně 400 stromů od ovocných až po jasany a lípy. 
Výsadba musí být zrealizována do konce letošního roku, 
obec pak bude mít povinnost na své náklady zajistit 
následnou péči o vysazené stromy. V našich historických 
alejích na Svobodu, na Albertovec a na Hruškové cestě se 
projevuje vysoké stáří stromů. V rámci podzimní údržby 
budeme muset pokácet čtyři lípy a dva jasany, které 
během léta uschly. Bezpečnostní ořez pak budeme muset 
provést na deseti stromech.  BH

Daň z nemovitostí
Zákon č. 261/2007 Sb. umožňuje obecním 

zastupitelstvům změnit způsob výpočtu daně z nemo-
vitosti pro rok 2009. Pro Štěpánkovice a obce o stejném 
a větším počtu obyvatel doposud platilo, že výše daně 
se rovnala vypočtené částce. Výše uvedený zákon 
umožňuje zastupitelům měst a obcí stanovit násobek 
vypočtené daně a tento násobek pak musí poplatník 
zaplatit jako daň z nemovitosti. Zákon tento násobek 
stanoví v rozmezí 1 – 5. 

Zastupitelé naší obce na svém pátém zasedání 30. 
července rozhodli, že v obci Štěpánkovice se pro rok 
2009 nebude měnit způsob výpočtu daně z nemovitosti.

 BH

Připravované stavby 
Hasičská zbrojnice ve Svobodě: na stavbu máme vystaveno územní 

rozhodnutí, do konce září bude podána žádost o vydání stavebního povolení. 
V podzimním termínu podáme žádost o dotaci na realizaci stavby. 

Hasičská zbrojnice ve Štěpánkovicích: zatím nemáme dořešeny 
majetkoprávní vztahy k pozemkům pod zbrojnicí a vedle zbrojnice, do doby než 
vyřešíme pozemky, nemůžeme žádat o vydání územního rozhodnutí. 

Rozšíření obecního hřbitova: řízení o vydání územního rozhodnutí bylo 
zastaveno z důvodu nutnosti výstavby až 13 parkovacích míst pro potřeby 
hřbitova, s projektantem se nám podařilo tuto záležitost vyřešit tak, že po 
kolaudaci parkovacích míst u kulturního domu, můžeme parkoviště u kulturního 
domu použít i pro hřbitov. 

Výstavba ČOV a kanalizace: máme vydáno územní rozhodnutí, byla 
podána žádost o vydání stavebních povolení pro jednotlivé stavby v rámci ČOV. 
V červenci proběhlo první kolo výběrového řízení na dodavatele stavby, do 
konce září bude v druhém kole vybrán z pěti uchazečů dodavatel stavby. 

Rekonstrukce budov Dvora na bytové domy: máme zpracovanou 
projektovou dokumentaci pro územní rozhodnutí a stavební povolení bude 
vydáno po výstavbě parkovacích míst pro potřeby bytových domů. 

Odvodňovací žlab v ulici Písečná: po tom, co si stavební úřad vyžádal další 
doklady, se nám snad podaří ještě letos stavbu zrealizovat.  BH

Oprava silnice ve Svobodě 
Silnice mezi obcí Štěpánkovice a osadou Svoboda je 

v naprosto nevyhovujícím stavu. Ve stejném a v některých 
úsecích v ještě horším stavu je povrch silnice Oldřišovská 
ve Svobodě. Opravu silnice mezi Štěpánkovicemi a 
Svobodou provede Správa silnic na své náklady, oprava 
bude pravděpodobně provedena v příštím roce. Opravu 
průtahu Svobodou pak provede obec Štěpánkovice ve 
spolupráci se Správou silnic. Podmínkou opravy bylo 
doplnění obrubníků v ulici Oldřišovská. 

V průběhu stavby jsme rozhodli provést opravu 
chodníku u autobusové zastávky a opravu několika 
kontrolních šachtic naší kanalizace.  BH

Podzimní volby – změna volební místnosti 
S ohledem na špatné hygienické podmínky ve stávající volební místnosti 

– hasičské zbrojnici ve Štěpánkovicích rozhodla rada obce změnit volební 
místnosti. Volební místnost č. 2 je od letošních voleb do zastupitelstva 
Moravskoslezského kraje umístěna do zasedací místnosti obecního úřadu. Toto 
rozhodnutí rady obce platí do ukončení rekonstrukce hasičské zbrojnice.  BH 

Blíží se konec platnosti občanských 
průkazů bez strojově čitelných údajů 

vydaných do 31. 12. 2003

Občanské průkazy
– bez strojově čitelných údajů platí nejpozději do 31. 12. 2008
– se strojově čitelnými údaji platí po dobu v nich uvedenou

Pro občany narozené před 1. 1. 1936 platí výjimka – občanské 
průkazy, ve kterých mají vyznačenou dobu platnosti „bez omezení“ 
nebo „platnost prodloužena bez omezení“, zůstávají nadále platné. 

Zpracovala Jana Gregořicová
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Zahájení školního roku se třemi zrekonstruovanými pavilony
Zahájení nového školního roku ve Štěpánkovicích bylo zvlášť 

slavnostní. Každoročně vedení naší školy spolu s učitelským 
sborem, technickým personálem a žáky vyšších ročníků připraví 
pro prvňáčky příjemné uvítání ve škole. Letošní uvítání bylo o 
to slavnostnější, že jsme mohli žákům předat do užívání tři 
zrekonstruované pavilony naší školy. Slavnostního zahájení 
provozu v těchto učebních pavilonech se zúčastnili kromě žáků 
naší školy a jejich rodičů i členové obecního zastupitelstva, 
starostové okolních obcí, pan farář Marius Jönczyk, ing. Jan 
Urbiš za společnost SSO Opava, která celou stavbu zajišťovala 
dodavatelsky. Dále naši obec a školu svou návštěvou poctili vzácní 
hosté – pan senátor MUDr. Václav Vlček a panové poslanci ing. 
Pavol Kubuš  a RSDr. Miroslav Opálka. Na naši opravenou školu 
se přišli podívat i bývalí ředitelé a učitelé školy.

Na rekonstrukci naší školy jsme začali pracovat před třemi 
roky, kdy členové zastupitelstva obce a projektanti pod vedením 
ing. Jana Krömera diskutovali o dalším využití jednotlivých 
objektů naší rozlehlé školy. Po schválení projektové dokumentace, 

vyřízení stavebního povolení a zajištění dotace ze státního rozpočtu, mohla společnost Slezské Stavby Opava zahájit dne 15. května letošního 
roku  stavební práce v pavilonu vyšších ročníků. Naštěstí se již blížil konec školního roku, takže žákům ani učitelům nevadilo, že se do konce 
školního roku museli přestěhovat do provizorních učeben ostatních pavilonů školy. Začátkem července nám společnost SSO Opava předala 
zrekonstruovaný pavilon vyššího stupně. Škola pak uvolnila technický pavilon kotelny a jídelny a pavilon nižšího stupně pro stavební 
práce. Dodavatelům stavby se podařilo do 25.srpna ukončit stavební práce a všichni zaměstnanci školy, žáci a rodiče naší školy a brigádníci 
– studenti mohli nastoupit na konečný úklid vnitřních prostor  školy a 
nastěhování nábytku do učeben a kabinetů. 

Za vykonanou práci a za pomoc při provádění rekonstrukce školy chci 
poděkovat projekční kanceláři PRIMAPROJEKT, hlavnímu dodavateli 
stavebních prací společnosti SSO Opava a jejich subdodavatelům, 
společnosti EKO RIA za výkon stavebního dozoru, zaměstnancům naší 
obce za práci, kterou vykonali při přípravě, v průběhu  a ukončení stavby. 
V neposlední řadě chci poděkovat žákům  školy, kteří nám dali náměty při 
návrhu „fasády“ rekonstruovaných pavilonů školy. V pondělí 8.9.2008 
v době od 15:00 – 18:00 proběhl ve škole den otevřených dveří, na který 
byli pozváni všichni občané Štěpánkovic a občané okolních obcí. Tento 
termín jsme zvolili z důvodu bezpečnosti návštěvníků, kteří si prohlédli 
i okolí školy. Doufám, že si žáci naší školy budou vážit toho, že mohou 
navštěvovat zrekonstruované pavilony  školy a že nám pomohou školu 
hlídat před vandaly.  Bernard Halfar

Oprava vodojemu
Při přípravě dokladů k provedení opravy našeho vodojemu 

jsme zjistili nevyjasněnost majetkoprávních vztahů k 
podzemnímu vodojemu a jeho zařízení v Kravařích, odkud je 
pitná voda čerpána do našeho vodovodního řadu a vodojemu. 
Po jednání se zástupcem SmVaK, který je zodpovědný za 
čerpání a dodávku pitné vody do našeho řadu, jsme se dohodli, 
že plánovanou opravu přesuneme na jaro příštího roku.  BH 

Sběr pro charitu 
Svaz tělesně postižených ve Štěpánkovicích pořádá tradičně sběr 

pro charitu Hlučín. Darovat můžete oblečení pro děti i dospělé, ložní 
prádlo, záclony, závěsy, deky, boty a další. Darované věci musí být čisté a 
nepoškozené, uložené v krabicích, nebo v pevných pytlích. Akce se uskuteční 
1. 10. 2008 v hasičské zbrojnici od 10 – 16. 30 h. 

Za každou darovanou věc děkujeme, budeme mít dobrý pocit, že pomohou 
lidem, kteří tuto pomoc potřebují.  Helena Harazimová, předsedkyně

Česká pošta – změna pracovní doby
 ve Štěpánkovicích od 1. 10. 2008

 Po 8. 00 - 10. 00  13. 00 - 18. 00
 Út 8. 00 - 11. 00  13. 00 - 16. 00
 St 8. 00 - 10. 00  13. 00 - 17. 00
 Čt 8. 00 - 11. 00  13. 00 - 16. 00
 Pá 8. 00 - 10. 00 13. 00 - 15. 00

Obecní úřad informuje občany,
že v obci jsou umístěny dva sběrné
boxy na drobné elektrospotřebiče.

První je umístěn v prodejně 
průmyslového zboží p. Emila Kurky

a druhý v prostorách Obecního úřadu. 
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Jak pokračujeme s rekonstrukcí školy 
V době, kdy se Vám dostane do rukou třetí číslo Štěpánkovického 

zpravodaje, máme už za sebou den otevřených dveří a řada z Vás 
si přišla prohlédnout nově zrekonstruované prostory tří pavilónů 
naší školy. Při přípravě projektu jsme se rozhodovali, které pavi-
lóny zařadit do první etapy a jestli nejprve opravit střechy nebo 
budovy zateplit a vyměnit technická zařízení. Nakonec rozhodlo 
to, že v posledním roce před opravou jsme museli odstranit něko-
lik vážných poruch na rozvodech vody a v elektroinstalaci. A bez-
pečnost žáků je na prvním místě. Další velký nedostatek naší školy 
byla nedokonalá regulace vytápění jednotlivých pavilónů a s tím 
související vysoké náklady na vytápění. 

Takže máme za sebou první z velkých etap rekonstrukce školy. 
Příští etapa bude obsahovat rekonstrukci pavilonu šaten, pavilon 
tělocvičen a dva pavilony schodišť. Poslední etapou pak bude 
oprava a výměna střech na všech budovách školy. V letošním 
roce se nám podařilo získat kromě velké dotace na rekonstrukci 
tří pavilónů ještě menší dotaci a v polovině července jsme zahájili 
rekonstrukci pavilonu ve kterém je schodiště a sociální zařízení 

žáků vyššího stupně. Samostatnou etapou pak bude rekonstrukce školky. Do loňského roku nebylo možné získat dotaci na rekonstrukci škol-
ky, proto jsme ještě nezačali pracovat na projektu. Protože se od letošního roku přístup státních orgánů změnil a je možné žádat o dotace na 
školky, připravíme do příštího roku projekt na celkovou rekonstrukci školky a v nejbližším možném termínu stavbu provedeme. Poslední co 
nám zbývá do úplné rekonstrukce základní školy jsou chodníky k hlavnímu vchodu. Ty budeme řešit v rámci projektu „Revitalizace obce“, 
o které se píše na jiném místě.   BH

Žáci a pedagogové naší základní školy se účastní projektu „With 
english to the world“ v rámci programu ENGLISH TEACHING spo-
lufi nancovaného organizací Polish-American Freedom Foundation. 
Hlavním koordinátorem projektu je Základní škola v obci Pilszcz 
v Polsku, vedoucím projektu je ředitelka této školy Mgr. Danuta 
Rudnicka. Do realizace projektu byli pozváni nejen žáci štěpán-
kovické školy, podílí se na něm také Základní škola Dzierżysław, 
Ściborzyce Wielkie v Polsku a Negenborn v Německu. 

V rámci projektu všechny spolupracující školy připravily pěvec-
kou soutěž, v níž se představili žáci s anglickými písněmi. 

Den“D“ nastal 29. dubna 2008. Velký sál, publikum, kapela (DJ 
- Mgr. Pavlásek v netradiční roli) a nervózní zpěváci jsou již připra-
veni. Před námi pěvecká soutěž, ve které svou angličtinu vyzkouší 
odvážní žáci Základní školy Štěpánkovice. Všichni máme rádi pís-
ničky, pobrukujeme si hity, sledujeme televizní hudební soutěže a 
vesele kritizujeme. Teď přišel čas vyzkoušet si to na vlastní kůži. 

Publikum, porotu a účastníky přivítal skvělý moderátor David 
Stoczek, který s lehkostí sobě vlastní provázel celým pořadem. 
V porotě zasedli: ředitelka školy Mgr. Marie Dluhošová, Mgr. 
Kateřina Moravcová a paní Hana Baranková.

Soutěžící jsou rozděleni do tří věkových kategorií od nejmlad-
ších žáků z 1. až 4. třídy přes druhou kategorii žáků 5. a 6. tříd až po 
kategorii nejstarších žáků, jež zastupují dívky z 7. až 8. ročníku. 

Největší ozdobou a zároveň překvapením je vystoupení žáků 1. 
a 2. třídy, kteří si s anglickým jazykem zatím jen hrají. Vystoupení 
skupin ze 3. a 4. třídy už jsou na profesionální úrovni, jsou doplněna 
kostýmy a pohybem. Paní učitelka Marie Kasašová vždy doprová-
zí své žáčky na scénu a v poslední chvíli ještě pomůže radou jako 
manager skupiny. V další kategorii si srdce publika získává 5. třída, 
která ovládne pódium písní“Happy Holiday“. Skvělé představení 
předvedly dívky s andělskými hlásky ze 6. A třídy a v neposlední 
řadě duo z 6. B, připravené paní učitelkou Michaelou Šnýdrovou. 
Repertoár a výkon děvčat z 8. tříd pod vedením pana učitele Michala 
Pavláska uchvátil celé publikum. 

Nejtěžší úkol čekal porotu, která měla určit vítěze v každé kate-
gorii a určit absolutního vítěze. Vítězem pěvecké soutěže se stala 5. 
třída s písní“Happy holiday“. 

Všem odvážným účastníkům vřelý dík.

Výsledky jednotlivých kategorií:

1. kategorie (žáci 1. až 4. třídy)
 1. místo – 4.A „Rock-a-bye baby“
 2. místo – 3.A „This is my friend“
 3. místo - 4.A „Family song“
 dále se zúčastnili: 1.B „Whats your name“ (Natálie Sebralová, 

Patricie Vitásková), 2.A „Whats your name“ (Marie Šímová), 
„Are you sleeping“ (Jakub Müller), 4.A „It’s raining“

2.  kategorie (žáci 5. a 6. tříd)
 1. místo ( absolutní vítěz) – 5.A „Happy holiday“
 2. místo – 6.B „Oh me oh my“ (Linda Vidová, Barbora Lampová)
 3. místo – 6.B „Ten green bottels“
 dále se zúčastnili: 5.A „Don’t play in the street“, 6.A  „Angels“
3.  kategorie (žáci třídy 8. A a 8. B)
 1. místo – skupina z 8.A „Children of the sun“
 2. místo – 8.B „Money, money“ (Aneta Kubánková, Zuzana Melecká)
 3. místo – 8.B „Yesterday“ (Aneta Kubánková, Zuzana Melecká)
 dále se zúčastnili: 8.B „Can you hear me“ (Eliška Michalíková), 

skupina 8.A „My happy ending“  ES

Pěvecká soutěž v rámci projektu „With english to the world“
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1. září nastal pro mého syna den „D“. Nastoupil 
do první třídy naší základní školy. Doprovodili jsme 
ho s manželkou v jeho první školní den a měli si 
zároveň možnost prohlédnout školu po částečné 
rekonstrukci. 

Byli jsme přítomni úvodní řeči paní ředitelky i 
pana starosty a při tom jsem si zavzpomínal na dobu 
před zhruba 26 lety, kdy jsme přicházeli do nově 
postavené školy. Byla to zbrusu nová škola, chlouba 
obce. Tehdy však do ní chodilo přes 380 dětí oproti 
dnešním 250. A tady bude kámen úrazu. Škola může 
být sebekrásnější, pokud však nebude naplněna, je to 
k ničemu. Dá se namítnout, že s poklesem porodnosti 
a tím i úbytkem žáků se potýká celá republika. Ano 
je to pravda. Je to trend, který není třeba komentovat. 
Je třeba však proti tomu něco dělat. Může se stát, 
že časem už nebude mít kdo školu navštěvovat a 
vesnice se vylidní. Nechtěl bych, aby naše vesnice 
ustrnula a stagnovala a jenom „jakoby přežívala“. A 
tady vidím tři nedostatky, které brání rozvoji obce a 
tím potažmo dostatku dětí ve škole. 

Tím prvním bych zmínil novou bytovou výstavbu. 
Za posledních šest let nebyla obec schopna vytvořit 
více stavebních parcel, na kterých by vyrostly nové 
domy. Tohle je ten hlavní impuls, který udrží lidi 
ve vesnici a přitáhne nové. Mít kde bydlet a bydlet 
dobře. Ve valné většině staví nové domy mladí lidé, 
kteří chtějí založit rodinu nebo ji už mají a potřebují 
více prostoru. Tím, že se zvyšuje obyvatelstvo obce, 
obec i bohatne. V současné době se naplňuje obecní 
rozpočet podle počtu obyvatelstva a okolní obce 
to už dávno pochopily. Můžeme vidět, jak se např. 
Bolatice či V. Hoštice čile rozrůstají. Tady obec 
opravdu zaspala a musí se rychle vzbudit. Pokud 
už není pozdě, protože pobídky, které na stavbu 
domů dávaly banky, už nejsou vzhledem ke globální 
hypoteční krizi tak výhodné. 

Druhým nedostatkem je malé nebo mizivé 
kulturní vyžití v obci. Pokud se bavím s přáteli 
a známými, čím dál víc jich začíná označovat 
Štěpánkovice jako „ospalou vesničku“, kde se nic 
neděje. I tohleto působí na jejich obyvatele, na jejich 
spokojenost, když se můžou jít někde pobavit. Je 
třeba říci, že se v poslední době aktivně prosazuje 
Klub maminek a asi je jim třeba za to poděkovat. 
Že z vlasní vůle něco pro děti dělají. Myslím, že 
by vedení obce mělo samo aktivně podporovat a 
povzbuzovat spolky organizované v obci. 

Třetím velkým mínusem se mi jeví absence 
průmyslové zóny nebo aspoň koncepce, jak do naší 
obce přitáhnout více podnikatelských subjektů. Obec 
se tím stává atraktivnější. Z vedení obce zaznělo, že 
je dobře, že u nás není něco takového, jako mají 
Bolatice. Aspoň přes nás nejezdí kamiony a další 
těžká auta a máme tady klid. Proti tomu bych se 
ostře ohradil. Tím, že by se tady přitáhlo pár fi rem 
podobných těm v bolatické zóně, určitě nezačnou 
lidem kolem cest praskat stěny a padat komíny. 
Naopak. Vytvořily by se nová pracovní místa a místní 
lidé by nemuseli dojíždět do práce, když by ji měli 
v místě. Tady si myslím, že obec spí v hlubokém 
spánku a nevypadá to, že by se chtěla probudit. 

Dle mého tyto tři nedostatky brzdí rozvoj obce. 
Bude třeba na tom zapracovat a bylo by dobré zlepšit 
všechny tyto věci, které jsem vyjmenoval. Pro obec 
a občany této obce.  JKol

Statistika evidence obyvatel obce
Štěpánkovice leden – červen 2008

Vydaných občanských průkazů 130
Ověření podpisu (legalizace)
a ověření vidimace (vidimace) 548

Zrušení trvalého pobytu 5 
Přihlášení k trvalému pobytu 12
Odhlášení z trvalého pobytu 9
Narození dětí  15
Úmrtí  10
Sňatky  5 

Zpracovala Jana Gregořicová

Doklady ze systému CZECHPOINT:
   Rejstřík trestů 65 
   Katastr nemovitostí 30
   Obchodní rejstřík 7

Názory spoluobčanů 

vozidla s motorem
základní 

cena                             BONUS

40 % 35 % 30 % 25 % 20 % 15 % 10 % 5 %

2 400      1 440             1 560            1 680             1 800              1 920            2 040            2 160           2 280

3 120      1 872             2 028            2 184             2 340              2 496            2 652            2 808           2 964

4 640      2 784             3 016            3 248             3 480              3 712            3 944            4 176           4 408

7 280      4 368             4 732            5 096             5 460              5 824            6 188            6 552           6 916

do1000 cm3

1001–1350 cm3

1351–1850 cm3

1851–2500 cm3

nad 2500 cm3

10 720     6 432             6 968            7 504             8 040              8 576            9 112            9 648          10 184

Tyto ceny platí pouze při sjednání u pana Martina Kurky
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Byli jsme se podívat ve Štěpánkovicích na akci Z pohádky do pohádky. 
Byla to krásně a pečlivě připravená akce. Jednotlivá stanoviště byla skvěle 

udělaná, vydováděli se nejen děti ale i dospělí. 
Obdivujeme maminky ze Štěpánkovic, že dětem tak pěkně zpříjemňují volné 

chvíle. Budeme se těšit na vaše další akce.  PK. 

Touto cestou bych chtěla vyjádřit náklonnost a poděkování za skvělou akci 
pro děti z názvem Z pohádky do pohádky

Jsem rodačka z Kravař a mám 4letou dcerku. Náhodou jsem si přečetla plakát 
o této akci a musím říct, jak milé překvapení to nakonec pro mou dceru bylo. 
Rodinná atmosféra, profesionální přístup k dětem, barevné kulisy a nápaditost pohádkových postav nás pobavila. Nutno zmínit radost 
mé dcery se získaných odměn. Nesetkávám se často s akcemi pro děti, které nezasáhnou mou peněženku. Proto bych chtěla poděkovat 
realizačnímu týmu, klubu maminek, který bez nároku na odměnu věnuje svoji energii, svůj volný čas nám všem a taky našim dětem. 

Budu se těšit na vaši další akci…  L. Nev 

Výlet do ZOO Ostrava
Klub maminek uspořádal v sobotu 23. 8. výlet do Ostravské 

ZOO. Vyrazili jsme autobusem p. Lasáka v 9hodin ze Štěpánkovic 
a vrátili se v 15 hodin. Děti měly zpestřenou prázdninovou sobotu. 
Byly nadšeny zvířátky, nejvíce měly radost z malých kůzlátek. 
Poskotačily si na prolézačkách a veliký zážitek měly také z jízdy 
dětským vláčkem a autobusem. Nakonec všechny malé dětičky při 
zpáteční cestě usnuly. K závěru jsme konstatovali, že Ostravská Zoo 
je čím dál více krásnější a je velkým zážitkem ji navštívit. JK

Klub maminek v Jeseníkách
Je čas dovolených, proto také náš klub maminek vyrazil odreagovat 

se od všedních starostí. Vybraly jsme si kemp v Bobrovníkách blízko 
Jeseníků, který nabízel vyžití hlavně pro naše děti. 

Vyrazily jsme v pondělí 4. 8. 2008 ráno. Celkem se této expedice 
zúčastnilo 7 maminek a 12 dětí. Po příjezdu děti vyzkoušely a 
otestovaly místní prolézačky, houpačky a provazové řetízky. Moc 
se jim zde líbilo a tak jsme na dětském hřišti zůstali až do večera. V 
úterý byl na programu výlet do jeskyně „Na špičáku“ a po obědě jsme 
si zaplavali v místním krytém bazénu. Večer nemohl chybět táborák! 
A ve středu jsme vyrazili přímo do lázní Jeseník. Vyzkoušeli jsme 
Priessnitzovu lázeň, vyšplhali až na kopec, kde díky nádhernému 
počasí byl krásný výhled do okolí. Odpoledne si nejen děti pohrály na 
dětském hřišti, které skýtalo zábavu pro všechny věkové kategorie. 

A další den jsme vyrazili k domovu. Všem se nám moc líbilo a 
další rok chceme vyrazit do Beskyd.  V. Ch

Z pohádky do pohádky 
V sobotu 31. května 2000 se uskutečnila již podruhé akce klubu maminek: 

Z pohádky do pohádky. Král s královnou přivítali 100 dětí, které postupně prošly 
deseti pohádkami, kde plnily s různými pohádkovými bytostmi úkoly, za které byly 
odměňovány. Na konci cesty obdržely balíček sladkostí a párek k opékání, který si 
mohly opéct na připraveném ohništi. 

Na hřišti bylo bohaté občerstvení a „Hospoda na hřišti“ nám připravila májku 
pro děti ke kácení. (Májku jsme měli stavět na akci pálení čarodějnic, která se 
neuskutečnila na doporučení hygienické stanice Opava z důvodu velkého výskytu 
salmonely). Májku nám skáceli Tři veteráni za doprovodu hudby a tance dětí. 

Už se zase na vás budou příští rok těšit nové pohádkové bytosti, tak na ně 
nezapomeňte.  JK

www.klubmaminek.blog.cz
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Prázdninové akce
 Klubu maminek 
 Přes prázdniny jsme uspořádaly 

pro děti malé akce(Hledání pokladu, 
Jízdu na koloběžkách a Kreslení na 
asfalt s piknikem), aby se nenudily 
a také nezapoměly že tady mají své 
kamarády. 

Počasí nám vždy přálo a dětičky 
se vydováděly, pak v noci krásně 
spinkaly. Pokaždé jsme pro ně 
měly nachystanou zábavu a sladkou 
odměnu. 

Vše můžete zhlédnout na našich 
internetových stránkách:
www.klubmaminek.blog.cz JK. 

Úžasné pohádkové 
odpoledne – díky
Děkujeme p. Jiřině Kurkové 

– vedoucí Klubu maminek za 
zábavné odpoledne s pohádkovými 
postavami. Děti plnily úkoly na jed-
notlivých stanovištích. 

Rozverní čertíci, povedený vod-
ník, roztomilí zajíci, úžasný motýl a 
další pohádkové bytosti vtáhly děti 
do her. Po zdolání všech úkolů je 
čekalo překvapení v balíčku, které 
jim dodalo energii a znovu skotači-
ly na hřišti se svými kamarády. 

Hlad zahnaly u „Červené 
Karkulky“. Párek v rohlíku nebo 
opečený buřt jim přišel vhod a 
dětem se nechtělo jít domů. 

Už se těší na další setkání. Dě-
kujeme mnohokrát. 

Spokojení rodiče a babičky s vnoučaty. 

Indiánské léto 
V sobotu 30. 8. 2008 se děti krásně rozloučily s prázdninami. 

Klub maminek chtěl touto akcí dětem přiblížit život mezi Indiány. 
Prošly si Indiánskou stezkou, poté si vyzvedly v týpí indiánské jméno 
a balíček sladkostí, mohly si zakouřit dýmku míru, opéci brambory 
a jablka. S náčelníkem a jeho Indiánkami si zatančily kolem ohně a 
jezdily na ponících. 

Na závěr byl vylosován nejhezčí indián, kterým se stal Jakub 
Fojtík, Indiánky Natálie a Vendula Pytlíkové, malá Indiánka Barbora 
Straková. 

Klub maminek se těší na další akci Strašidýlka a ta bude ve středu 
22. 10. 2008. Rodičové, přijďte zase se svými dětmi. JK

Šipkařský oddíl DC Lopaty reprezentuje naši obec již 8. sezónu
Náš šipkařský oddíl DC Lopaty hraje již 8. sezónu Opavskou ligu. Svá domácí utkání sehrává v hospodě na Hřišti. Letošní liga začala 

již 21. února a skončí 28. listopadu. O letních prázdninách se nehraje. Do letošního ročníku se přihlásilo 11 družstev. Družstva hrají mezi 
sebou trojkolovým systémem. Základní sestavu družstva tvoří 4 hráči. Své šipkařské dovednosti si mohou vyzkoušet i děti a to na akci Hurá 
prázdniny, kde budou mít k dispozici šipkařský automat. Dospělí si můžou svou dovednost ověřit na tradičním vánočním turnaji.  E. J. 
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Den dětí 2008 – tentokrát s pořadem „Ve škole jako v pohádce“
Další ročník oslav Dne dětí už je za námi. V atriu školy se 

sešli žáci nižšího a vyššího stupně ZŠ Štěpánkovice, pedagogové a 
rodiče dětí. Po velkém úsilí, dlouhé a velmi náročné přípravě žáci 
základní školy spolu s neúnavnými učiteli připravili vystoupení, 
která určitě stálo za to zhlédnout. 

Tentokrát nás pořadem „Ve škole jako v pohádce“ provázeli 
mladí moderátoři z 9. , 8. a 7. třídy. Vystoupení vesele zahájili 
prvňáci, kteří předváděli to, s čím se potýkali celý školní rok, a to 
Abecedu. Žáci druhého ročníku jako mravenci a berušky ukázali 
divákům, jak moc jsou pracovití. V následujícím vystoupení nás 
děti z 3. třídy vzaly na výpravu do dob hradů, odvážných rytířů a 
duchů. Vůně pekla doprovázela vystoupení 4. třídy pod vedením 
prazvláštního Lucifera. První část programu připraveného žáky z 
nižšího stupně ukončila Pomáda v podání 5. třídy. Celý program 
byl tentokrát ozdoben anglickými písničkami, které si děti naší 
školy připravily v rámci své účasti v mezinárodním projektu, , With 

english to the world“. Svou angličtinu předvedli žáci 3. třídy v písničkách, , Alphabet song“, , , This is my friend“ a, , Hello song“, žáci 4. 
třídy s písničkou, , It’s rainning“ a žáci 5. třídy, , Happy holiday“. Samozřejmě ani žáci z vyššího stupně se nedali zahanbit a předvedli super 
výkon v písni, , Oh me oh my“ v podání děvčat z 6. B a píseň, „Money, money“ připravenou žákyněmi 8. B třídy. Druhou část programu 
připravili žáci starších tříd. Nejprve vykradly banku lupičky z 6. A a 6. B za doprovodu známé písně skupiny Abba, , Money, money“. Pak 
vstoupily na scénu, , Moderní školačky“ ze 7. třídy. Skvělé číslo, , Cascada“ předvedli společně žákyně a žák z 8. A a 8. B třídy. Třešničkou 
na dortu bylo vystoupení krásek z devátých tříd. Slečny předvedly vlastní jarní kolekci módy. 

V rámci programu byly také připravené soutěže pro děti jako střelba ze vzduchovky, házení na plechovky, minigolf, zábava na skákacím 
hradu, hod na cíl, jízda na koni. 

Spoluorganizátory byli členové rodičovského sdružení, kteří zajistili zajímavé atrakce - ukázku práce psovodů, hasičskou záchrannou 
akci a koncert italských písní.  ZŠ

Knihovna o prázdninách nezahálela
Knihovna o prázdninách nebyla přístupná z důvodu rekonstrukce ale 

přesto nezahálela. Paní knihovnice připravily pro děti ale i dospěláky různé 
prázdninové akce. V červenci se uskutečnila výtvarná dílna batikování, kterou 
navštívily jak děti tak i dospělí. Konečné výsledky byly vskutku originální, 
každé tričko, každý šátek, každé šaty – byly originál. 

Nemálo bylo vydařené i letní kreslení na asfalt, kterého se zúčastnilo 
asi na 30 dětí, přišly ale i maminky se svými ratolestmi. Ulice Družby se 
tak mohla chlubit krásnými obrázky. Děti obdržely také odměny a malé 
občerstvení. Všichni se už těší na příští rok. No a poslední prázdninová akce 
byla sportovního rázu Děti měly k dispozici sportovní hřiště celé dopoledne. 
Hrál se fotbal, tenis, plážový volejbal a další kolektivní hry např. Na rybáře a 
rybky a další. Akce byla opět super, děti i dospělí byli spokojeni. 

Knihovna je znovu otevřena a všichni jsou srdečně zváni, jak k půjčování 
knih, tak i na různé besedy, výtvarné dílny atd. MT 

Slavnostní pasování prvňáčků v knihovně ve Štěpánkovicích
Doufáme, že na 1. září 2008 nezapomene 34 malých prvňáčků, kteří byli toho dne pasování v krásné knihovně ve Štěpánkovicích na 

rytíře knížek a čtenáře knihovny. Přicházející prvňáčci se svými rodiči, ale i prarodiči, za zvuku slavnostní fanfáry, se možná trochu s 
obavami nemohli dočkat samotného pasování. Při pohledu na urozeného krále, urozenou královnu a milou princeznu se dětem tajil dech. 

Vedoucí knihovny všechny krásně přivítala, vysvětlila, proč vůbec děti na 
pasování již třetí rok přišly, co mohou od knihovny očekávat a co jim knihovna 
nabídne v průběhu celého roku. Do knihovny mohou děti přijít kdykoli na 
různé besedy, soutěže, na luštění křížovek, čekají je zde krásné a zajímavé 
knížky a mohou také naslouchat hlasitému předčítání knížek na pokračování. 
Děti obdržely přihlášku do knihovny s ročním vstupem zdarma, pamětní list 
a malou odměnu. Bylo krásné, že děti nezapomněly na Skřítka Knihovníčka, 
který v knihovně přebývá a hlasitě jej pozdravily. 

Letošní pasování bylo o to slavnostnější, že se ho účastnili hosté z 
obce, starostové okolních obcí a vzácní hosté Parlamentu České republiky, 
jelikož v tento den se uskutečnilo také slavnostní otevření zrekonstruované 
štěpánkovické Základní školy, ve které obecní knihovna sídlí. Doufáme, že 
toto pasování nebylo poslední, bude se v něm zdárně pokračovat, a že děti 
nebyly v knihovně naposledy, ale budou ji navštěvovat i nadále. Tyto akce se 
uskutečňují na podporu zájmu o čtení a hlasité předčítání.  MT
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Hráli jsme si spolu s malířem v naší knihovně
Adolf DUDEK se narodil v roce 1964 V Poličce. Čím vším 

byl Adolf Dudek?
Byl žákem základní školy, studentem potravinářské 

průmyslovky v Pardubicích, velitelem telefonní ústředny, 
konstruktérem, studentem na konzervatoři. Od roku 1991 zkouší 
magický svět bytí na volné noze. Je otcem dvou dcer. Váží si 
manželky, zdraví, luxusu, toho, co ho živí a baví. V současné 
době žije a tvoří uprostřed nádherné a inspirující oblasti Beskyd 
ve městě Frenštát pod Radhoštěm. Co se mu nejvíce povedlo? 
S Librexem prodal 2,5 milionů knih a byl následně oceněn jako 
nejprodávanější ilustrátor dětských knih. Kromě ilustrací ho baví 
horské kolo, příroda, jóga, hudba, počítače, fi lm, okrasná zahrada, 
akvaristika, comix, estetika, cestování. 

Tento zajímavý člověk přijal pozvání paní knihovnice a 28. 
května 2008 a uspořádal pro předškolní děti, pro děti prvních a 
druhých tříd zábavné show pod názvem „Hrajeme si s malířem“. 
Děti byly nadšené. Malíř s dětmi maloval, dělal různé legrace a 
nakonec každému z nich namaloval na čelo jeho znak – červeného 
dudka. Vystoupení bylo opravdu originální a zábavné.  MT

Týden na zotavenou v Beskydech 
Ozdravný rekondiční pobyt pro členy Svazu tělesně postižených se uskutečnil od 8. do 14. září na Ostravici – chata „SVOBODA“. 

Pobytu se zúčastnilo 40 našich členů. V krásném prostředí Beskyd prožili jeden týden. Načerpali zde nové síly, upevnili si hlavně své zdraví, 
které každý z nás tolik potřebuje. Byl to pro všechny účastníky příjemný pobyt.  Harazimová Helena, předsedkyně

Panenky jedou do světa 
Členky Svazu tělesně postižených ve 

Štěpánkovicích se zapojily do projektu „PANENKA“, 
který pořádá UNICEF dětský fond OSN v České 
republice Praha. Cílem tohoto projektu je získat 
fi nanční prostředky pro celosvětovou očkovací 
kampaň v rozvojových zemích za použití symbolů, 
které znají všechny děti na světě – panenky. Z naší 
organizace se do tohoto projektu zapojilo 36 žen. 
Bylo zhotoveno 40 panenek. Počínaje nákresem, 
ušitím panenky a nejdůležitějším bylo zhotovení 
oblečení pro panenku. Každá panenka byla šitá s 
láskou a můžeme vidět fantazii našich žen, jak krásné 
panenky zhotovily. 

Děkuji všem ženám, které se na této akci podílely, 
a věřím, že i v budoucnu se budeme podílet na 
podobných akcích. 

 Harazimová Helena, předsedkyně
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Skončily prázdniny – hurá, do školky 
Ví to každý kluk i holka, že je tady pro ně školka. 
Kde si budou spolu hrát, zpívat, kreslit, sportovat. 
Zažijeme prima hrátky, vklouzneme i do pohádky. 

Legraci tam zažijem, den si pěkně prožijem. 

Skončily prázdniny, začal nový školní rok nejen pro velké, ale i pro 
malé školáčky. To platí i pro naši mateřskou školu. V letošním roce je v 
MŠ zapsáno 94 dětí, které jsou rozděleny do

 4 tříd - Berušek, Kuřátek, Sluníček a Jablíček. O naše děti pečuje 7 
učitelek a 5 správních zaměstnankyň. 

Náš program výchovné práce je zaměřen na způsob rodinné výchovy 
a všichni se snažíme vytvořit dětem takové prostředí, ve kterém se budou 
cítit spokojené, šťastné. Hravou a zábavnou formou je připravujeme 
pro lehčí vstup do 1. třídy základní školy. Učíme se toho spoustu, jen si 
nemyslete, že si „ pouze hrajeme “. Poznáváme stromy, rostliny, zvířata, 

dopravní prostředky. Učíme se správnému chování, stolování, základům sebeobsluhy, upevňujeme si správnou výslovnost a jazykovou 
dovednost. Procvičujeme si cviky grafomotoriky, které nám usnadní první seznámení se s psaním písmen. Nejvíce se těšíme, když si spolu 
všichni hrajeme a často vklouzneme až do pohádky. To je potom prima školičkový den. 

Pro celý školní rok máme připraveno spoustu akcí pro děti i jejich rodiče. O všem, co v naší školičce prožijeme, Vás budeme informovat, 
protože my jsme děti šikovné a máme se čím chlubit. 

A co nás čeká nejdřív ? Pojedeme do Slezského divadla v Opavě, kde na nás čeká pohádka „O princezně, která ráčkovala“. V měsíci říjnu 
proběhnou ukázkové hodiny výchovné činnosti pro rodiče, výtvarná soutěž a jiné akce připravené paní učitelkami v jednotlivých třídách. 
Tak nám držte pěstičky, ať se nám daří.   IL

Uznání vedoucí učitelce 
mateřské školy Ivě Lihotské

„Velkou kytici a klobouk dolů“ za krásné vystoupení ke 
„Dni obce“. Slzy radosti a dojetí se střídaly při nápaditém a 
promyšleném tanci dětí. Ved. uč. Iva je přínosem pro naše 
děti, jsme rádi, že ji máme a že je právě ve Štěpánkovicích 
u našich dětí. 

Děkujeme za všechny akce během roku, děti se hodně 
naučily a to hravou a nenásilnou formou a „jak to s nimi 
umí“. Je to i souhra kolegyň p. uč. Dáši, Hanky, Jarky, p. 
Miluš, Irenky, Věrky a celého kolektivu MŠ.  
Za všechny DÍK.  M.V. a rodiče

Štěpánkovice očima našich nejmladších 
„Kde bydlíme, to my víme, ve Štěpánkovicích se nacházíme. 

Je to naše vesnička, ukrytá uprostřed našeho srdíčka.“

Děti ze třídy „Kuřátek“ si celý týden povídaly o naši vesnici, 
o domově nás všech dětí. Z papírových krabic jsme vyrobili různé 
domy, které máme ve Štěpánkovicích. Koukejte, poznáte je? IL

OOBECNÍ KNIHOVNA ŠT PÁNKOVICE
po ádá cestovatelskou p ednášku

NOVÝ ZÉLAND

zem  protinožc
p íb h o spln ní životního snu 

Ve st edu 22. íjna v 17:00 v knihovn  Št pánkovice
Poutavé i pou né vypráv ní a promítání nádherných fotografií a videosekvencí p ipravil:

Ji í Mára
Seznámíte se s p ekrásnou p írodou Nového Zélandu i zvyky domorodých obyvatel. Uvidíte tan it
Maory, va it bláto i tryskat gejzíry. Poznáte jak se na Novém Zélandu slaví vánoce i Silvestr. 
Nahlédnete do zem  Pána prsten . Sou asn  se dozvíte, že podobnou cestu je možné absolvovat i na 
invalidním vozíku. 
Syn autora cestopisné knihy a dokumentárního filmu Jirka je jediným eským ob anem, který na 
invalidním vozíku procestoval celý Nový Zéland, nejvzdálen jší zemi na sv t .
Úsp šné cestopisné knihy nebo dokumentární filmy na DVD nebo videokazet  Nový Zéland – zem
protinožc  si m žete i objednat na jirimara@seznam.cz nebo na www.jirkamara.cz
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Žádost o náměty k likvidace odpadu 
Vážení spoluobčané likvidace odpadů v každodenním shonu nepředstavuje tak velký problém, když si 

ale představíme 1 100 tun které odvezou „popeláři“ a dalších asi 1 000 tun stavební suti, je to už pořádně 
velký problém. Žádáme Vás proto o náměty jak systém svozu a likvidace odpadů ve Štěpánkovicích 
vylepšit. Své náměty zasílejte na OÚ ve Štěpánkovicích. BH

V dnešní době se životnímu prostředí 
věnuje mnoho pozornosti. Otevřeme-li 
jakýkoli časopis, noviny nebo sborník 
nejdeme v nich alespoň jeden článek, 
který se této problematice věnuje. 
Tento jev nás upozorňuje nejen na 
to, že životní prostředí je nezbytnou 
součástí našeho života, ale hlavně nás 
nutí přemýšlet nad tím, zda se opravdu 
chováme k životnímu prostředí tak, jak 
bychom měli. Dnes již existuje mnoho 
environmentálních studií, průzkumů a 
programů na toto téma, ovšem kolik z 
nás, narazí-li na tento dokument, se o 
něj doopravdy zajímá? A kolik z nás 
se doopravdy řídí vytýčenými pravidly 
správného soužití s přírodou?

Do jisté doby nebyla starost o život-
ní prostředí součástí většiny popula-
ce, ale to pouze do té chvíle než, se 
do povědomí všech lidí dostaly tak 
katastrofální pojmy jako je ozónová 
díra, freony, zplodiny, kyselé deště, 
tání ledovců či černé skládky odpadu. 
Ano, dnešní společnost se označuje za 
konzumní, ale neměla by se také ozna-

čovat za obnovující a uvědomělou k 
životnímu prostředí?

S postupnou modernizací společ-
nosti se také měnilo životní prostředí. 
Doba, kdy se obilí sklízelo kosami a 
cepíny je dávno pryč, stejně tak jako 
doba povozů. Všechny tyto klasické 
nástroje nahradily kombajny, traktory, 
motorové sekačky, frézy, pily a auta. 
Ano, všechny tyto vynálezy sice uleh-
čily lidem práci, ale na druhou stranu 
za toto odlehčení lidstvo platí tím nej-
cennějším co má – zdravím svojí pla-
nety. Všichni si přece uvědomujeme 
následky přepravy autem, zplodin z 
komínů nebo netřídění odpadu. Nebo 
neuvědomujeme? Kolik z nás využívá 
auto pouze tehdy, když ho opravdu 
potřebuje? Jen v letošním roce se zvýšil 
počet aut v České republice o 170 000, 
což znamená, že dnes má auto přibliž-
ně každý druhý. A co kvalitní palivo? 
Kolik z nás opravdu topí správným 
palivem? Kolik z nás poctivě třídí 
odpad? Všechny tyto příklady jsou 
pouze zlomkem lidského zneužívání 

planety a míry naší vděčnosti k ní. 
Jistě, nemůžeme pouze odsuzovat 

celé lidstvo za to, že jezdí autem, 
používá různou motorovou techniku 
a netřídí odpad, existují přece i svět-
lé výjimky, divili bychom se kolik. 
Snahu zapojit každého obyvatele země 
do ekologického programu dokazují 
nejen poutavé reklamy v televizi, ale 
také pořady a dokonce i interaktiv-
ní hry pro děti. Děti se setkávají již 
ve škole s nejrůznějšími programy 
souvisejícími se správným chová-
ním k životnímu prostředí, a proto je 
velmi důležité jim dát dobrý příklad 
i v domácnosti, ve které žijí. Vždyť 
obyčejné třídění papíru a plastů, může 
udělat v celkovém souhrnu hodně. 

Správné chování k životnímu pro-
středí však není úplně jednoduché a 
učit se tomuto oboru je těžké. Snažme 
se proto všichni, abychom si pobyt na 
této planetě spíše prodlužovali a uleh-
čovali než ničili netříděným odpadem 
a černými skládkami za hranicí našich 
obcí, měst a států.  LK

Sběr drobných
elektrospotřebičů 

Jeden z doprovodných jevů 
zvyšující se životní úrovně v 
civilizovaných zemích je zvý-
šená spotřeba a obměna drob-
ných elektrospořebičů. Tento 
civilizační jev se nevyhnul ani 
nám. Drobné elektrospotřebiče 
se objevují v popelnicích a vel-
koobjemových kontejnerech. 

Tyto elktrospotřebiše obsa-
hují velké množství drahých 
kovů a recyklovatelných plastů. 
Proto jsme do naší obce pořídi-
li zatím dva kontejnery na sběr 
drobných elektrospotřebičů. 
Jeden kontejner je umístěn ve 
vestibulu kulturního domu, 
druhý je umístěn v prodejně 
domácích potřeb pana Emila 
Kurky na ulici Hlavní. Do 
kontejnerů bude možné odložit 
feny, holicí strojky, mobilní 
telefony, žehličky, topinkovače, 
kávovary a podobná zařízení. 
Pokud bude o tuto službu mezi 
občany zájem, pořídí obec další 
kontejnery pro osadu Svoboda 
a ulici Albertovec.  BH

Jak jsem psal v minulém zpravodaji, 
připravuje Sdružení obcí Hlučínska-Západ 
výstavbu zařízení pro likvidaci BRO 
pomocí centrální kompostárny. Starostové 
obcí se dohodli, že investiční záměr, který 
nechala vypracovat obec Štěpánkovice bude 
dopracován, tak aby byla vybrána jedna až dvě 
lokality pro umístění zařízení kompostárny. 

Dále je nutné s obchodním zástupcem ČEZ 
dohodnout způsob zásobování elektřinou a 
zajistit přívod pitné vody. Součástí zařízení 
bude i provoz na likvidaci kuchyňských 
zbytků. Od roku 2010 se zpřísní zákon o 
odpadech a provozovatelé kuchyňských 
zařízení budou muset vykazovat, jakým 
způsobem zbytky z kuchyně likvidují. I když 

zařízení nese název kompostárna, výstupem 
bude průmyslové palivo přibližně stejných 
parametrů jako hnědé uhlí. Záměrem 
obcí SOH-Západ je připravit projekt, tak 
abychom v roce 2010 mohli zahájit provoz 
„kompostárny“. O postupu přípravy projektu 
budeme informovat v každém obecním 
zpravodaji.  BH

Zahradní odpad 
 Podzim klepe na dveře a na 

našich zahrádkách a polích vrcholí 
úklid po zahradkářské sezoně. A 
s tím souvisí i jeden ze způsobů 
likvidace biologicky rozložitelných 
odpadů „BRO“. Pálení suché 
bramborové natě, suchého listí 
nebo trávy patří k venkovu, pokud 
při tom neobtěžujeme sousedy, 
nebo dokonce celou obec. Když 
už musíme suché zbytky ze zahrad 
spálit, dbejme na to, aby vítr nehnal 
kouř na sousedy nebo do obce a 
aby zahradní odpad byl dokonale 
prosušen. Může se totiž stát, že po 
tom co já dnes znepříjemním život 
svému okolí, zítra můj soused mi 
udělá to samé.  BH

Kartonové obaly
Mléko, ovocné šťávy a jiné potraviny jsou v České republice již od počátku 90. let minulého stole-

tí baleny převážně do kartonových obalů. Tyto obaly mají pro spotřebitele mnoho výhod – jsou lehké, 
dobře skladovatelné a po dlouhou dobu uchovávají vysokou kvalitu potravin či nápoje. Patří k obalům 
jednorázovým a jejich opětovné použití pro balení potravin je vyloučeno. Prázdné obaly pak končí 
v komunálním odpadu nebo jsou dále recyklovány. Nápojový karton je ze cca 75% tvořen celulózou 
vyrobenou ze dřeva a je velice kvalitní surovinou pro další papírenské zpracování. Také v naší obci 

máme zájem zahájit od ledna příštího roku 
sběr kartonových obalů. Proto jsme připra-
vili informační akci spojenou s vyplněním 
dotazníku. Výsledky průzkumu nám řeknou, 
zda naši občané mají o tuto službu zájem. 
Pokud bude mezi občany zájem o zavedení 
sběru nápojových kartonů, dohodneme způ-
sob sběru se zástupci spol. Marius-Pedersen. 
O výsledku průzkumu, jednání se spol. 
Marius-Pedersen a o způsobu sběru budeme 
informovat v příštím zpravodaji, obecním 
rozhlasem a elektronickou poštou.  BH

Likvidace biologického recyklovatelného odpadu

Životní prostředí – věnujme mu svou pozornost!

ODPADY – SOUČÁST NAŠEHO ŽIVOTA
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Štěpánkovičtí navštívili své přátele ve Štrbě
V letošním roce si občané obce Štěpánkovice a slovenské obce 

Štrba připomínají padesáté výročí navázání neformálního přátelství 
– družby. Základy přátelství mezi občany obou obcí položili v roce 
1958 tehdy mladí učitelé základních škol obou obcí, kteří se poprvé 
setkali v Hlučíně. O vzájemném přátelství obou obcí, občanů a rodin, 
už toho v letošním roce bylo napsáno hodně. Obě obce v letošním 
roce společně vydaly dvojjazyčnou publikaci, která popisuje historii 
a současnost družby. Největší podíl na položení základních kamenů 
přátelství obou obcí mají za obec Štěpánkovice  pan Jaroslav Záloha, 
za obec Štrba pak pan Kornel Jurčo, Palo Baláž a Miloš Šteker. Dnes 
už jsou naše vztahy postaveny na přátelství rodin a každoročním 
setkávání zástupců společenských, sportovních a kulturních 
organizací. 

Oslavy padesátého výročí družby se konaly na dvou místech. Do 
Štěpánkovic přijela na Den obce, který se konal 7. června, početná 

delegace ze Štrby. V delegaci byli členové folklorního souboru Horec, 
občané Štrby a starosta obce Štrba pan Michal Sýkora. 

Ve dnech 29. - 31. srpna pak stejně početná delegace Štěpánkovic 
navštívila své přátelé ve Štrbě. Ve Štrbě nás jako vždy čekal bohatý 
program, od výstupu na vrchol Solisko, kulturní program a večerní 
posezení s přáteli. Kulturní program byl věnován jak padesátému 
výročí družby, tak i posvěcení nového praporu hasičského sboru obce 
Štrba. Ve slavnostních stejnokrojích se svěcení praporu zúčastnili tři 
členové hasičského sboru ze Štěpánkovic. V kulturním programu 
vystoupili folklorní soubor Srubek ze Štěpánkovic a řada slovenských 
umělců. 

Po ofi ciální části Dne obce Štrba následovalo přátelské posezení 
s občany Štrby a Štěpánkovic u dobrého vína a krásných slovenských 
a moravských písniček. BH

Máte něco na srdci a chcete se o to podělit?
(P ř íspěvky,  námě ty,  úspěchy,  poděkování  nebo chystáte  akci  pro spoluobčany …)

Podklady můžete  zaslat  e-mailem na adresu obec@stepankovice.cz ,
 donést  na obecní  úřad,  nebo zaslat  poštou na adresu OÚ Štěpánkovice,  747 28 Štěpánkovice . 

Značka:  ZPRAVODAJ .


